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Vind ons leuk!
 Het Hele Westland

Macro versus micro
Afgelopen week kwam 
er opnieuw een signaal 
vanuit het Haagse 
college dat Westland 
medeverantwoordelijk 
is om huizen te bouwen 

voor hun eigen werknemers. 
Een aantal politieke partijen reageerde 
furieus en wilde het denkbeeldige 
hekwerk om Westland nog hoger ma-
ken, dat dan weer wel. Ze vergeten 
en passant dat Westland juist floreert 
doordat onze bedrijven hun producten 
over diezelfde grenzen aan de man 
brengt. De geschiedenis leert dat wij in 
de 19de eeuw al een behoorlijk intole-
rant volkje waren. Vóór de industriële 
revolutie in 1870 kwamen er al grote 
aantallen (goedkope) seizoenarbeiders 
uit Duitsland. Zij werden weggezet 
als een minderwaardig volk en met 
de nek aangekeken. Een substantieel 
aantal mensen vestigde zich hier per-
manent en dit zien we terug in veel 
Westlandse familienamen. In de jaren 
60 van de vorige eeuw kwamen er veel 
Zuid-Europeanen naar Westland. Hun 
mores sloot redelijk aan bij de onze, zij 
integreerden dan ook vrijwel naadloos 
in onze samenleving. In de decennia 
daarna kwamen er Turken en Marokka-
nen, voornamelijk vanaf het platteland, 
vaak door acquisitie van bedrijven 
gezamenlijk met de overheid. Voor hen 
was dit een onvoorstelbare grote stap 
in de tijd en we weten allemaal wat de 
gevolgen van deze enorme tijdssprong 
veroorzaakten. Gebrekkige huisvesting 
veelal op de bedrijven zelf, nauwelijks 
aandacht voor opleidingen en versterkt 
door hun illegale aanwezigheid verer-
gerde de situatie. Gelukkig is de tijd dat 
het WIT (Westland Interventie Team) 
misstanden aan het licht bracht achter 
ons en begint het tij te keren. Veel ge-
naturaliseerde immigranten (vooral de 
vrouwen) genieten een goede opleiding 
en klimmen op de maatschappelijke 
ladder. Mij (en velen met mij) ontbreekt 
dan ook elke argumentatie waarom er 
geen gebedsruimte in Westland voor 
deze groep zou mogen komen. Ik kom 
nog uit de tijd dat er drie bloedgroepen 
floreerden in onze samenleving. Tot 
op de dag van vandaag zien we deze 
geaccepteerde uitzonderingspositie nog 
steeds terug in scholen en kerken. Meer 
en meer profileert de gemeente zich 
echter als een enclave waar niemand 
aan mag komen. En blijkbaar is het 
college niet in staat om te doen waar 
zij zijn voor zijn aangesteld; opkomen 
voor de belangen van haar inwoners, 
waaronder huisvesting en scholing, 
maar ook het uitvoeren van landelijk 
democratisch besloten beleid. Heel veel 
geld en energie stoppen in marketing 
door bedrijven en de gemeente om hét 
verhaal van Westland uit te dragen 
in de wereld, klopt dan niet meer. Je 
wordt dan net als Grapperhaus niet 
meer serieus genomen, waardoor je 
draagvlak verliest in de samenleving. 
Broodnodige maatschappelijk draag-
vlak, dat we hard nodig hebben om 
bijvoorbeeld de dure transitie naar ver-
duurzaming te versnellen met publiek 
geld. Maar ook dat we bij acute nood 
de helpende hand van de overheid 
(corona garantieregeling) aangereikt 
krijgen. Ik hoop met deze column een 
bijdrage te leveren aan het dichten van 
de grote kloof tussen het macro-denken 
van een internationaal opererende be-
drijfstak en het micro-denken van een 
aantal stromingen in Westland. 

Jos van der Knaap, 
ondernemer in de koffie
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Westlanders aan het woord in eerste 
afleveringen KasGesprek
In augustus is Glastuinbouw Neder-
land een pilot gestart met podcasts 
onder de naam KasGesprek. De pod-
cast is een snelgroeiend fenomeen. 
Want waar nieuws en actualiteit 
sneller en vluchtiger worden, ont-
staat als tegenreactie de behoefte 
aan achtergrond en diepgang, maar 
wel op een moment dat het de ont-
vanger het beste past. Westland 
speelt een hoofdrol in de eerste drie 
afleveringen.

door Roger Abbenhuijs

Inmiddels zijn er drie afleveringen 
van KasGesprek gemaakt. Gesprek-
ken met een specialist van Glas-
tuinbouw Nederland en een teler of 
teeltmedewerker. De geluidopnames 
worden gemaakt bij Tomato World 
in Honselersdijk en vooralsnog zit-
ten er elke uitzending een of meer 
Westlanders aan tafel. Bovendien is 
het laatste woord bij de reguliere af-
leveringen voor Sjaak van der Tak, 
voorzitter van Glastuinbouw Neder-
land en voormalig burgervader van 
gemeente Westland.

Arbeid
De serie werd in augustus gestart 
met een gesprek over arbeidsmigra-
tie. De presentatie is in handen van 
Jakoline van Straalen (‘s Graven-
zande), specialist communicatie bij 
Glastuinbouw Nederland. Aan tafel 
zitten beleidsspecialist Arbeid Peter 
Loef en tomatenteler Ruud Dukker 
van Bryte, Westlander maar al een 
groot aantal jaren actief in Tinte. In 
deze aflevering aandacht voor de in-
zet van Glastuinbouw Nederland op 
gebied van arbeidsmigranten. Duk-
ker geeft de luisteraars inzicht in 
de manier waarop bij Bryte wordt 
omgegaan met internationale mede-
werkers. De menselijke maat is het 
vanzelfsprekende uitgangspunt op de 
teeltbedrijven van Bryte in Tinte en 
het Westland.

Energie
In aflevering 2 is Maurice Wubben 
(De Lier) de gastpresentator. Hij ont-
vangt beleidsspecialist Energie Den-
nis Medema en Jacco Besuijen, mana-
ger energie, innovatie en inkoop bij 
Prominent. Dit KasGesprek gaat over 
CO2-voorziening. Hoe belangrijk is de 
beschikbaarheid van externe CO2-
voorziening in de verdere verduur-

zaming van de glastuinbouw? Wat is 
de houding van de politiek en welke 
consequenties heeft dat mogelijk voor 
de sector? Welke innovatieve projec-
ten en toepassingen zijn kansrijk? En 
hoe kijken de tomatentelers van Pro-
minent aan tegen deze ontwikkelin-
gen? Al deze vragen komen aan bod 
in Kasgesprek 2.

Water
Een week later volgde een derde af-
levering, een extra KasGesprek over 
collectieve waterzuivering. Deze uit-
zending is gemaakt in opdracht van 
Waterzuiveringscoöperatie Westland 
om aandacht te vragen voor de meer-
waarde van collectieve zuivering bij 
de AWZI Nieuwe Waterweg. Infor-

manten zijn beleidsspecialist Water & 
Omgeving Guus Meis en Westlandse 
tomatenteler Hans Zwinkels (Bryte). 
Zwinkels is tevens bestuurslid van 
het voorlopige bestuur van de coöpe-
ratie. Ook dit gesprek is een combi-
natie van overheidsmaatregelen en 
richtlijnen en praktische voorbeelden 
vanuit de praktijk. 

Abonneren
In de pilot komen komende weken 
ook de andere hoofdthema’s van Glas-
tuinbouw Nederland aan bod, Plant-
gezondheid en Water & Omgeving. 
Vervolgens wordt de serie geëvalu-
eerd, waarbij de mening van leden 
uiteraard van belang is.
KasGesprek is te beluisteren via de 

website van Glastuinbouw Neder-
land, maar ook via bekende platforms 
als Spotify, SoundCloud, Apple Pod-
cast en Google Podcast. Abonneer je 
op het platform van Glastuinbouw 
Nederland en mis geen uitzending. 
Scan de QR-code op deze pagina om 
rechtstreeks naar de pagina van Kas-
Gesprek te gaan.

Opnames van de eerste aflevering van Kasgesprek, met van links naar rechts: Peter Loef, Jakoline van Straalen en 
Ruud Dukker.  Foto: Glastuinbouw Nederland

‘Met gerichte stappen kan gebruik toxische middelen 
glastuinbouw nog verder omlaag’
Uit cijfers die het Compendium voor 
de Leefomgeving (CLO) eerder deze 
week onder de aandacht bracht, 
blijkt dat de glastuinbouw steeds 
minder toxische gewasbescher-
mingsmiddelen gebruikt. Sowieso 
scoort de glastuinbouw al veel beter 
dan bijvoorbeeld de open teelten. 
Beleidsspecialisten Helma Verberkt 
en Guus Meis van Glastuinbouw 
Nederland voorzien verdere verbete-
ring in de nabije toekomst.

De Nederlandse overheid heeft in de 
nota Gezonde Groei, Duurzame Oogst 
beleid geformuleerd voor duurzaam 
gebruik van gewasbeschermingsmid-
delen. Conform de EU-Richtlijn duur-
zaam gebruik pesticiden betekent 

duurzaam gebruik onder andere ver-
mindering van de risico’s van gewas-
beschermingsmiddelen voor de biodi-
versiteit, waaronder het waterleven.
“Naast het mindere gebruik van toxi-
sche middelen vermindert de glas-
tuinbouw de milieubelasting door be-
ter watermanagement en toenemend 
hergebruik van waterstromen”, zegt 
beleidsspecialist Water & Omgeving 
Guus Meis. “In combinatie met de ge-
biedsgerichte aanpak zal ook de che-
mische en ecologische waterkwaliteit 
verder verbeteren. Zolang er voldoen-
de goed gietwater beschikbaar blijft 
en innovaties in hergebruik worden 
toegestaan.”

Knellende middelenpakket
Het gebruik van toxische middelen 
in de glastuinbouw was al laag, maar 

is tussen 2012 en 2016 nog verder ge-
daald. De glastuinbouw springt er 
daarmee positief uit. Het berekende 
risico is afgenomen.
“Door de inzet van bestuivers en bi-
ologische bestrijders wordt steeds 
meer gezocht naar beter integreer-
bare groene middelen in de glastuin-
bouw”, zo is de reactie van Helma 
Verberkt, beleidsspecialist Plant-
gezondheid bij Glastuinbouw Ne-
derland. “De verwachting is dat het 
risico voor waterleven verder zal af-
nemen door de verplichte waterzuive-
ring en toename van het aantal nullo-
zers in de glastuinbouw. Hiermee zijn 
wij op de goede weg. Dit mag echter 
niet leiden tot verdere inperking van 
het reeds knellende middelenpakket. 
Correcties blijven noodzakelijk in een 
IPM systeem.”

Robert Solleveld nieuwe 
projectleider Het Nieuwe Telen
Robert Solleveld (40) is op 1 septem-
ber in dienst getreden bij Glastuin-
bouw Nederland als projectleider 
voor Het Nieuwe Telen. Hij volgt 

daarmee Aat Dijkshoorn op die deze 
functie om gezondheidsredenen on-
langs heeft neergelegd. Robert is 
afkomstig uit De Lier en voormalig 
paprikateler. 
Na een lange carrière als ondernemer 
in de glastuinbouw, is Robert Solle-
veld actief geweest binnen diverse 
functies, allemaal gerelateerd aan de 
glastuinbouw. “Wat deze functies – 
onder andere bij Agro Energy en Ra-
bobank - met elkaar gemeen hadden, 
is dat ik samen met de telers de sector 
een beetje verder probeerde te hel-
pen”, zegt Robert als reactie op zijn 
komst naar Glastuinbouw Nederland.

Verdere verduurzaming
In zijn nieuwe functie hoopt hij met 
zijn achtergrond als paprikateler en 
de reeds opgedane ervaringen, een 
steentje bij te kunnen dragen aan de 
verdere verduurzaming van de sec-
tor. “Want als iedereen een stapje 
vooruit zet, komen we met zijn allen 
verder. Uitdagingen genoeg in ieder 
geval, met name binnen het innova-
tie- en actieprogramma Kas als Ener-
giebron en ook binnen Het Nieuwe 
Telen als belangrijk onderdeel daar-
van.”Robert Solleveld.  Foto: Gerard-Jan Vlekke

Begin 2021 geen Tuinbouw 
Ondernemersprijs
Het bestuur van de Stichting Tuin-
bouw Ondernemersprijs heeft ervoor 
gekozen voor 2021 geen verkiezing uit 
te schrijven. Vele ondernemers in de 
tuinbouw hebben een jaar achter de 
rug van improviseren, aanpassen en 
nieuwe wegen vinden. “De onderne-
mer heeft nu wel wat anders aan zijn 
hoofd”, zo weet voorzitter Michiel 
van Ginkel. In plaats daarvan wil het 
bestuur van de Tuinbouw Onderne-
mersprijs de komende maanden ver-

halen vertellen van “ondernemers die  
moed hebben getoond, die durfden 
te innoveren, die elkaar inspireren 
waardoor we lessen kunnen trekken 
uit ervaringen.”
Het bestuur is wél voornemens de 
bijeenkomst, die traditioneel begin 
januari gehouden wordt (en de laatste 
jaren steevast in Keukenhof), door te 
laten gaan.

Bron: Tuinbouw Ondernemersprijs

GreenTech dit jaar 
digitaal met reeks 
sponsoren
Ook GreenTech gaat dit jaar digitaal. 
Onder de noemer GreenTech Live & 
Online 2020 zullen op 20, 21 en 22 okto-
ber onder meer (product)presentaties 
en online matchmaking tussen stand-
houders en bezoekers plaats gaan vin-
den. De eerstvolgende fysieke beurs 
schuift op naar 15 t/m 17 juni 2021 in 
Amsterdam RAI.

Sponsoren
De organisatie zegt blij te zijn met de 
steun van bedrijven zoals Kubo, Pri-
va, Ridder, Certhon, Pylot, Verkade, 
Peter Dekker, Visser, Signify, Dal-
sem, Heliospectra, Tungsram, Jiffy, 
Logitec Plus, Rijk Zwaan en Meteor. 
Zij sponsoren het online event.

Wereldwijd
Naast (product)presentaties en online 
matchmaking zullen er ook podcasts 
worden uitgezonden en is er een Inno-
vation Award uitreiking. Het thema 
van het online event is ‘Follow the 
sun’, omdat het programma rekening 
houdt met de verschillende tijdszones 
wereldwijd. 
Voor meer informatie: www.green-
tech.nl

Bron: Greentech.nl
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De makelaars met een andere aanpak
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